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Stichting De Nieuwe Rentmeester

t.a.v. de bestuurders dhr. A. Boon en mevr. S. van der Meer

Geachte heer Boon en mevrouw Van der Meer,

Namens U beiden en Uw medewerker de heer Reind Fokkens, alsmede 
enkele door Uw Stichting ingehuurde derden hebben onlangs een 
tweetal babbelsessies plaatsgevonden met enkele ondernemers en 
inwoners te Veenhuizen. Eerder dit jaar (11 maart) organiseerde DNR 
een zogenaamde canvas babbelsessie met ondernemers verenigingen 
gevolgd door één met particuliere huurders en afsluitend met zakelijke 
huurders.

U heeft op 11 maart aan gegeven dat er voor de zomer van 2022 een 
concept ontwikkelplan zou komen. OKV alsook huurders en bewoners 
hebben in een nieuwsbrief gewaar moeten worden dat u de spelregels 
inmiddels heeft veranderd, zonder dat met alle belanghebbenden te 
overleggen, waardoor er van participatie inmiddels ook geen spraken 
meer is of kan zijn noch dat hierover afspraken waren gemaakt. Plots 
komt het ontwikkelplan in oktober (het woord concept is ineens 
verdwenen). Er moest kennelijk in allerijl vlak voor het reces nog even 
snel een (tweetal) babbelsessie georganiseerd worden. De opzet 
handelswijze (uwerzijds) om via kansenkaarten te komen tot een 
ontwikkelplan, nemen wij vanuit het oogpunt van volwassen en 
gezamenlijk overeengekomen mate van participeren, volledig afstand 
van. Wij maken ook ernstig bezwaar tegen de afzonderlijke 
overlegstructuren tussen u (als verbonden partij van overheden) en de 
verschillende lokale betrokken overheden. Zonder enige vorm van 
overleg en/of afgesproken participatie raakt u daarbij de belangen van 
zitten huurders, ondernemers en bewoners. 

Onderwerp van gesprek op 15 en 18 juli 2022  was met name een 
aantal plaatjes van zogenaamde “Kansenkaarten'' voor Veenhuizen. Een 
medewerker van het Team DNR, genaamd de heer Westerhof gaf 
daarbij ondermeer ( en nadrukkelijk !) te kennen dat ze in ieder geval 
helderheid wensten te verschaffen vanaf de zijde van DNR inzake de 
toekomstige ontwikkeling op de diverse clusters. Getoonde kaartjes 
gaven daarbij een impressie van die voorgestane ontwikkeling. 
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Onderwerp Uitnodiging bijeenkomst bespreken kansen-kaarten
Veenhuizen


Afzender Suzanne Peeters <suzannepeeters@commonground-
commonsense.eu>


Datum 2022-07-06 14:33


 


 
UITNODIGING
 
Op vrijdag 11 maart 2022 hebben wij met jullie gesproken over de toekomst van Veenhuizen. We hebben
jullie gevraagd om met ons na te denken over de vraag wat Veenhuizen nodig heeft. We hebben deze
informatie tot ons genomen, proberen te ordenen en verwerkt in een aantal kaarten met kansen voor
Veenhuizen. 
 
Graag willen we deze kaarten aan jullie presenteren. We vernemen dan graag van jullie of de kaarten een
volledig beeld geven van de wensen, ideeën en knelpunten die jullie aan ons hebben gepresenteerd.
 
De kaarten die we hebben gemaakt, zijn voor ons de basis voor de uitwerking van het plan van aanpak voor
De Nieuwe Rentmeester. Die plannen zullen we in een later stadium presenteren. Dus mocht je deze
bijeenkomst moeten missen, dan komt er later nog weer een moment waarop we spreken over de
uitgewerkte plannen. 
 
De bijeenkomst vindt plaats in het Verenigingsgebouw in Veenhuizen (Hoofdweg 116) en begint op vrijdag
15 juli a.s. om 12.00 en zal tot uiterlijk 14.30 uur duren. Aanmelden graag via deze e-
mail: suzannepeeters@cgcs.nl.   
 
Team De Nieuwe Rentmeester
 
12:00 uur: ontvangst met een broodje
12:30 uur: presenta�e kansenkaart
12:45 uur: reflec�e op kansenkaart in kleine groepen
13:15 uur: plenaire dialoog over de uitkomst
13:45 uur: afronding en napraat
14:30 uur: slui�ng
 
 
Met vriendelijke groet,  
Yours sincerely,  
Mei freonlike groetnis,
 
Suzanne Peeters
Office Manager


+31 (0) 6 23 76 24 52
 
Aanwezig: maandag t/m donderdag



mailto:suzannepeeters@cgcs.nl
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 commonground-commonsense.eu


 info@commonground-commonsense.eu


 
 
 
 
 
Alle e-mail berichten (inclusief bijlagen) van Common Ground Common Sense zijn met grote zorgvuldigheid
samengesteld. Voor mogelijke onjuistheid en/of onvolledigheid van de hierin verstrekte informatie kan Common
Ground Common Sense geen aansprakelijkheid aanvaarden, evenmin kunnen aan de inhoud van dit bericht
(inclusief bijlagen) rechten worden ontleend. De inhoud van dit bericht (inclusief bijlagen) kan vertrouwelijke
informatie bevatten en is uitsluitend bestemd voor de geadresseerde van dit bericht. Indien u niet de beoogde
ontvanger van dit bericht bent, verzoekt Common Ground Common Sense u dit bericht te verwijderen, eventuele
bijlagen niet te openen en wijst Common Ground Common Sense u op de onrechtmatigheid van het gebruiken,
kopiëren of verspreiden van de inhoud van dit bericht (inclusief bijlagen).



https://commonground-commonsense.eu/

https://commonground-commonsense.eu/

mailto:info@commmonground-commonsense.eu
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Verslag bijeenkomsten 15 en 18 juli 2022 met bewoners / bedrijven Veenhuizen 
 


Programma 


• Introductie en proces (Oeds Westerhof) 
• Presentatie (Remco van der Togt) 
• Vragen en vervolg (Reind Fokkens) 


 


Oeds Westerhof licht kort het proces toe. In het voorjaar van 2021 heeft De Nieuwe Rentmeester het 
eigendom en daarmee het beheer van een flink aantal panden in Veenhuizen overgedragen gekregen 
van het Rijksvastgoedbedrijf. In het najaar van 2021 heeft De Nieuwe Rentmeester zich aan de 
bewoners en bedrijven van Veenhuizen voorgesteld. In het voorjaar is met bewoners en bedrijven 
gesproken over de toekomst. Dit is door bureau Strootman verwerkt in een serie kaarten. De 
bijeenkomsten van 15 en 18 juli 2022 dienen om te checken of de opmerkingen die eerder zijn 
gemaakt passend zijn verwerkt. De opmerkingen van deze bijeenkomsten worden verwerkt tot een 
finale presentatie die als input voor het ontwikkelplan geldt.  


Het ontwikkelplan wordt in de herfst van 2022 aan bewoners en bedrijven voorgelegd. Het 
ontwikkelplan zal de basis zijn voor de verdere aanpak van de panden en grond die onder het beheer 
van De Nieuwe Rentmeester vallen en is input voor gemeentelijke en provinciale plannen. Het streven 
is zoveel mogelijk afstemming te vinden met voor Veenhuizen relevante documenten als de woonvisie 
van de gemeente Noordenveld.  


Het ontwikkelplan zal zo compleet mogelijk zijn, maar nooit helemaal volledig kunnen zijn. Daarbij 
wordt er gestreefd de verschillende deelplannen die nu zowel door ondernemersvereniging als door 
bewoners en door provincie en gemeente worden ontwikkeld te integreren. Voor sommige 
onderdelen zijn ook in het verleden bruikbare plannen gemaakt, zoals de (fiets-)verbinding met Norg. 
Het is nog een behoorlijke puzzel om dit plaatje compleet te krijgen. 


Binnen de gemeente hanteert De Nieuwe Rentmeester de gebruikelijke volgorde: ambtelijk 
afstemmen, bestuurlijk afstemmen, politiek afstemmen. Een bijeenkomst met en voor de 
gemeenteraad zou daar prima in kunnen passen.  


De reacties van bewoners en bedrijven worden zo goed als mogelijk verwerkt. Dat betekent niet dat 
alle bewoners en bedrijven (moeten) instemmen met datgene wat De Nieuwe Rentmeester 
presenteert. Ieder heeft individueel altijd het recht bezwaar te maken.  


Het is ook van belang te vermelden dat in het ontwikkelingsplan ideeën staan voor het soort verhuur 
in de verschillende (clusters van) gebouwen. Die ideeën bepalen de richting waarin gezocht wordt 
naar huurders. Uiteindelijk is het natuurlijk aan ondernemers of inwoners zelf om te bepalen wat ze 
precies doen.  


De presentatie, zoals die op 15 en 18 juli 2022 is aangeboden, zal worden aangepast aan de 
opmerkingen van beide bijeenkomsten en dan te raadplegen zijn op de website van De Nieuwe 
Rentmeester, samen met dit verslag.  
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Opmerkingen 15 juli 2022 


Als knelpunt wordt benoemd het parkeren bij Veenhuizen. De voorziening bij het museum is goed, 
maar door de ligging worden bezoekers niet verleid de andere toeristisch/recreatieve voorzieningen 
te bezoeken. Routing kan hierbij helpen. Parkeren was ooit ook voorzien bij Bitter & Zoet, de 
parkeerplek daar geldt als (mede hoofd) parkeerplaats. Veel bezoekers weten deze parkeerplaats niet 
goed te vinden. Betere routing zou ook dit probleem kunnen verhelpen.  


De vraag wordt gesteld wat De Nieuwe Rentmeester doet met opbrengsten, bijvoorbeeld uit verhuur 
of zelfs uit verkoop. Verkoop is niet aan de orde, het doel is het erfgoed in samenhang te behouden. 
Alle opbrengsten komen ten goede aan onderhoud en ontwikkeling van het geheel.  


Energie is een belangrijk thema, zeker ook in de huidige situatie. Als idee wordt aangereikt om op de 
parkeerterreinen overkappingen aan te brengen met zonne-energie.  


Voor wat betreft het Derde Gesticht wordt herbouw als idee geopperd. Daarmee ontstaan ruime 
nieuwe woonmogelijkheden, op een aantrekkelijk locatie.  


Voor wat betreft de winkel wordt aangeraden te zoeken naar retail-/zorgcombinaties. In het dorp 
Oostwold zijn daar goeie ervaringen mee. Werken in de winkel is daar een vorm van re-integratie. Een 
combinatie met de verkoop van lokale producten of streekproducten ligt dan voor de hand.  


Het plan voor de lanen vinden de bewoners aantrekkelijk. Maar in het gebied zijn ook tal van 
olifantenpaden. Olifantenpaden zijn routes die niet officieel zijn aangelegd, maar die ontstaan doordat 
mensen ze regelmatig hetzelfde pad nemen. Het is een idee om die olifantenpaden juist ook te gaan 
gebruiken voor wandelingen. Dit vraagt om een uitwerking.   


De hoofdweg wordt in samenspraak tussen een werkgroep en de provincie aangepakt. Speciale 
aandacht vraagt de oversteek van fietsers en wandelaars naar het Fochteloërveen. De suggestie 
wordt gedaan deze voor Maallust te positioneren.  


De bereikbaarheid van het ambachtscluster is een aandachtspunt. De verschillende bedrijven die er 
zijn hebben behoefte aan aanloop. De optelsom van de bedrijven is ook aantrekkelijk voor bezoekers. 
Juist door de routing hier te verbeteren, kan een win-win situatie ontstaan.  


Voor het pand Oude Gracht 2 is veel belangstelling. Er zijn tenminste zes mogelijke initiatieven die er 
onderdak zouden kunnen of willen vinden. Zowel initiatieven van individuele ondernemers als van 
meer collectieve activiteiten worden geopperd. Ondernemers willen hier graag gezamenlijk over 
meedenken.  


Op dit moment zijn er te weinig creatieve initiatieven in Veenhuizen. Toen Peer Group er nog was 
gevestigd en er volop activiteit was van de Design Academy gaf dat toch reuring. Daar zou weer 
meer ruimte voor moeten komen. 


Veenhuizen moet niet alleen gaan over toerisme. Het denken over reizen en vakanties verandert, het 
is te risicovol alleen maar te denken in inkomsten door bezoekers. Woonkwaliteit, zorg, productie zijn 
ook van belang. Een breed aanbod spreidt risico.  


Het thema experiment vraagt veel meer uitwerking. Alternatieve woonvormen, vakantievormen, 
zorgvormen, er is van alles mogelijk, maar dat moet wel worden geconcretiseerd. Ook met het thema 
landbouw is veel te doen.  


De verwachting is dat door de nabije natuurgebieden er in de landbouw van Veenhuizen veel moet 
veranderen. Op het gebied van duurzame landbouw kan, zeker ook in combinatie met de Tuinen van 
Weldadigheid, een interessant perspectief worden gevonden. Dit past ook goed bij de 
duurzaamheidsdoelen zoals die meer en meer worden ingevoerd. Misschien is er ook een combinatie 
mogelijk met zeldzame agrarische dierenrassen, zoals Lakenvelders.  


Het verenigingsleven van Veenhuizen zou wat sterker kunnen worden betrokken bij de planvorming. 
Verenigingen brengen samenhang en levendigheid. Het dorpsleven van Veenhuizen moet een beetje 
opnieuw worden uitgevonden. Kleinschalige recreatiemogelijkheden horen daar bij.  
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Opmerkingen 18 juli 2022 


De bijeenkomst start met een serie vragen en opmerkingen over de precieze positie van De Nieuwe 
Rentmeester in Veenhuizen. De Nieuwe Rentmeester gaat niet over de interne bedrijfsvoering van 
ondernemers. De nieuwe Rentmeester probeert inhoudelijk richting te geven aan (clusters van) 
gebouwen, om zo mogelijke huurders te vinden en verwante activiteiten bij elkaar te brengen. Wat er 
uiteindelijk in de gebouwen wordt gedaan, is aan de individuele huurder. Gesprekken over de 
invulling van gebouwen is communicatie met tweerichtingsverkeer. De Nieuwe Rentmeester neemt 
initiatief, maar huurders kunnen zich ook zelf melden.  


De Nieuwe Rentmeester is niet de precieze opvolger van het ontwikkelingsbedrijf. Een deel van de rol 
– het vinden van invulling van gebouwen en beheer – is hetzelfde. Voor de ruimtelijke ontwikkeling 
van het gebied Veenhuizen is de rol beperkter, de Nieuwe Rentmeester gaat vooral over de 
ontwikkeling van de eigen gebouwen en doet suggesties voor de openbare ruimte aan gemeente en 
provincie, maar de planontwikkeling daarvoor ligt bij de overheden. Wel is er regelmatig overleg ter 
afstemming.  


In de voorjaarsbijeenkomst is aangegeven dat het ontwikkelingsplan voor de zomer klaar zou liggen. 
Besloten is daar een tussenstap in te lassen, om er zeker van te zijn dat de richting klopt en er een 
uitwerking wordt gemaakt waarin zowel bewoners, bedrijven als overheden vertrouwen kunnen 
hebben. Deze keuze voor een tussenstap en daarmee vertraging van het ontwikkelplan, had naar de 
mening van aanwezigen beter moeten worden gecommuniceerd.  


In de bijeenkomst wordt uitgebreid stilgestaan bij het participatieproces. Bewoners en bedrijven 
willen graag gekend worden, ook in stappen die te maken hebben met deelgebieden. Tegelijkertijd is 
het voor De Nieuwe Rentmeester onmogelijk elke stap met iedereen te bespreken. Om die reden zijn 
de halfjaarlijkse bijeenkomsten waar een samenvatting wordt gepresenteerd van alles wat er speelt. 
Tussendoor zijn met (groepen) huurders besprekingen over specifieke onderdelen. Daarbij geldt 
tweerichtingsverkeer. De Nieuwe Rentmeester komt naar de huurders, maar de huurders kunnen ook 
zelf komen. De mate van tevredenheid hierover verschilt per deelnemer aan de bijeenkomst.  


Er wordt gevraagd of De Nieuwe Rentmeester het eigendom heeft overgenomen. Dat is deels het 
geval, De Nieuwe Rentmeester heeft de schuren aangekocht, de huidige bewoners blijven op de 
boerderij.  


Het uitgangspunt is dat De Nieuwe Rentmeester geen bezit verkoopt. In sommige gevallen zou het 
wel mogelijk moeten zijn om kleine tussenstukken bos of land die in pacht zijn bij eigenaren van 
woningen over te dragen. In Veenhuizen zijn er redelijk veel van deze stukken grond, maar lang niet 
allemaal zijn deze in bezit van De Nieuwe Rentmeester, maar bijvoorbeeld van provincie of 
Staatsbosbeheer. Dit thema verdient aandacht in het beleid.  


De signing/routing van Veenhuizen kan aanzienlijk beter. Deze is nu erg onduidelijk. Hier moet een 
bewegwijzeringsplan voor worden gemaakt, daarbij denkend vanuit de bezoekers. Het is wijs daarbij 
aan te sluiten bij algemeen geldende signing, zoals dat ook (inter-)nationaal gebruikelijk is. Een 
verwijzing naar organisaties en hun namen is niet voldoende. 


De verbindingen in het dorp kunnen beter. De suggestie wordt gedaan om het Tweede Gesticht en 
Maallust met elkaar te verbinden door een smalspoor. Als alternatieven worden een elektrische 
pendelbus, een ouderwetse paardentram of riksja’s genoemd. Dit vraagt uitwerking.  


Het idee wordt geopperd om de verbinding tussen beide gebieden te versterken door halverwege 
een publieksfunctie toe te voegen. Zo wordt automatisch een brug geslagen. Mogelijkerwijs kan in de 
wagenloods hiervoor wat worden ontwikkeld.   


Het versterken van Veenhuizen door het toevoegen van woningen blijkt een goed idee. Dit kan de 
draagkracht vergroten en ook een oplossing bieden voor jongeren- en ouderenhuisvesting. Het idee 
om de locaties van de voormalige boerderijen hiervoor te gebruiken is zo gek nog niet, aldus 
verschillende aanwezigen. Deze locaties zijn niet in eigendom van dNR, maar dNR kan de suggestie 
wel meegeven aan de gemeente Noordenveld.  



mtmaa

Markering

Fijn ook dat DNR alle partijen hierover totaal niet heeft geïnformeerd, maar dat zijn we inmiddels al gewend van ze. Zij bepalen de regels wel even lekker top down! 



mtmaa

Markering

Welke Participatie! Die is er totaal niet



mtmaa

Markering

Hoezo onmogelijk, dit is de basis van een goede samenwerking. Arrogantie ten top!



mtmaa

Markering

Er is een groot verschil tussen iets zeggen wat het is en het daadwerkelijk doen. DNR zegt veel om vooral bestuurders, raadsleden en statenleden zoet te houden. Wie hun huidige huurders zijn weten ze niet eens. 



mtmaa

Markering

Dit gaat over Coco maria en het Verenigingsgebouw.



mtmaa

Markering

Inderdaad, ze is eigenaar van een buklt stenen en grond. Ontwikkelen van een visie en beleid is aan de gemeente en zeker niet aan DNR. Deze mag zich aansluiten bij de ondernemersvereniging. 



mtmaa

Markering

Inderdaad, gaat enkel over de gebouwen en bemoeit zich totaal niet met openbare ruimte. Suggesties mogen ze doen bij de ondernemers en bewoners. Voorlopig heeft DNR haar zaakjes nog lang niet voor elkaar.



mtmaa

Markering

Dat wordt door verschillende ondernemers totaal anders ervaren. DNR moet eens ophouden de zaken rooskleuriger op papier te zetten. De werkelijkheid is echt anders. 
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Ook wordt het idee naar voren gebracht om het Derde Gesticht te herbouwen en bijvoorbeeld in te 
richten voor seniorenhuisvesting (zgn.: Knarrenhof) of voor senioren en jongeren samen.  


De inzet van het Derde Gesticht voor camperplek of camping wordt ook als mogelijkheid gezien. Wel 
kan hier een belangenconflict optreden tussen dorpsbewoners en toerisme. Dit is een 
aandachtspunt.  


Voor Veenhuizen is geen overall plan voor toerisme of een toeristische visie. Dit terwijl het gebied, 
zeker met het Fochteloërveen erbij, wel een toeristisch knooppunt kan zijn. Dit onderwerp vraagt om 
verdieping / afstemming met belanghouders.  


Het is idee van een supermarkt wordt gewaardeerd, maar er zijn vraagtekens bij de exploitatie. Naar 
voorbeeld in andere dorpen, zoals Sauwerd, zou een winkel wel mogelijk zijn met inzet van 
vrijwilligers en/of mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt. (Referentie: 
http://ditissauwerd.nl/ontmoeten/de-dorpswinkel). Het idee om dit in de buurt van Maallust te doen, 
wordt niet zo goed gevonden. Oude Gracht 2 zou hier – bijvoorbeeld in combinatie met het 
Toeristisch Informatiepunt – heel erg geschikt voor kunnen zijn.  


Ook op het terrein achter Oude Gracht 2 is ruimte voor bebouwing. In het verleden is hier al eens een 
MFA op bedacht. Deze locatie moet sowieso bij de planvorming betrokken worden. De Stichting WIN 
(https://www.welzijninnoordenveld.nl/_) zou ook een rol kunnen spelen. Een supermarkt nabij een 
horeca(plein) is minder geschikt. Hier zijn altijd conflicterende verkeersstromen en parkeerdruk. 



mtmaa

Markering

Daar hoeft DNR geen regie op te gaan voeren. Dit doen bewoners/ondernemers wel met de gemeente. DNR moet zich gaan bezig houden met haar eigen rommelige organisatie en financiële situatie. 











Mogelijkheden en onmogelijkheden voor zittende huurders zijn 
voorafgaand aan het fabriceren van eerdergenoemde “Kansenkaarten'' 
in het geheel niet besproken met zittende huurders. 

Daar reeds jaren en ook nu sprake is van een vorm van ballotage 
richting adspirant-huurders ( zonder enige vorm van overleg daarover 
met zittende huurders ) jaagt het bestuur van de Stichting De Nieuwe 
Rentmeester daarmee slechts wantrouwen bij meerdere zittende 
huurders aan. 

De (in)direct met overheden verbonden partij Stichting DNR mengt zich 
tot heden op een uiterst discutabele wijze in vormen van participatie die 
nog worden afgesproken met lokale en provinciale overheden waarvoor 
dus per heden geen draagvlak voor is of is verkregen. Als verbonden 
partij voert zij notabene afzonderlijk overleg met de Gemeente 
Noordenveld, Provincie Drenthe en grootste werkgever in Veenhuizen,
namelijk DJI. Een onverkwikkelijke situatie naar de mening van 
bestuurders van de Vereniging OKV e.o. te Veenhuizen. 

Het bestuur van de ondernemerskring Veenhuizen heeft dan ook 
onlangs daarover gesproken met de wethouder Kirsten Ipema, als 
zodanig vanuit haar verantwoordelijkheid voor doorontwikkeling van 
Veenhuizen. Plannen van ondernemers in Veenhuizen zullen wat ons 
betreft zeer beslist geen deelplan van een ontwikkelplan van de 
verbonden partij  Stichting DNR voor Veenhuizen zijn of worden. De 
inzet van de gehele maatschappelijke vastgoedportefeuille in 
Veenhuizen is een gezamenlijke verantwoordelijkheid van iedereen die 
wenst te participeren. De trede van de participatieladder kiezen we aan 
de voorzijde met elkaar in alle openheid en dat heeft tot heden niet 
plaatsgevonden.

Het bestuur van de Ondernemersvereniging Veenhuizen e.o. neemt dan 
ook volledig afstand van de tot heden gefabriceerde “Kansenkaarten" en 
verslagen gemaakt van een tweetal babbelsessies gehouden op dd 15 
juli 2022 en dd 18 juli 2022 alsook de babbelsessies van 11 maart 2022. 
De inhoud van deze verslagen raakt wat ons betref kant nog wal en 
nemen wij slechts voor kennisgeving aan.

Wij (ondernemers en bewoners) zijn inmiddels in gesprek met de 
gemeente Noordenveld (ambtelijk, bestuurlijk en raadsbreed) over hoe 
wij komen tot een gedragen en levendige visie alsook het economische 
beleid voor Veenhuizen. Met de provincie Drenthe maken wij andere 
werkafspraken.

C.C. Raadsleden gemeente Noordenveld, Statenleden Provincie Drenthe, 
College van B&W Gemeente Noordenveld. Gedeputeerde Staten 
Provincie Drenthe, Norger Courant, De Krant, Dagblad van het Noorden

Goede groet,

Bestuur Ondernemerskring Veenhuizen e.o. 
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Onderwerp Uitnodiging bijeenkomst bespreken kansen-kaarten

Datum

Veenhuizen

2022-07-06 14:33

UITNODIGING

Op vrijdag 11 maart 2022 hebben wij met jullie gesproken over de toekomst van Veenhuizen. We hebben
jullie gevraagd om met ons na te denken over de vraag wat Veenhuizen nodig heeft. We hebben deze
informatie tot ons genomen, proberen te ordenen en verwerkt in een aantal kaarten met kansen voor
Veenhuizen. 

Graag willen we deze kaarten aan jullie presenteren. We vernemen dan graag van jullie of de kaarten een
volledig beeld geven van de wensen, ideeën en knelpunten die jullie aan ons hebben gepresenteerd.

De kaarten die we hebben gemaakt, zijn voor ons de basis voor de uitwerking van het plan van aanpak voor
De Nieuwe Rentmeester. Die plannen zullen we in een later stadium presenteren. Dus mocht je deze
bijeenkomst moeten missen, dan komt er later nog weer een moment waarop we spreken over de
uitgewerkte plannen. 

De bijeenkomst vindt plaats in het Verenigingsgebouw in Veenhuizen (Hoofdweg 116) en begint op vrijdag
15 juli a.s. om 12.00 en zal tot uiterlijk 14.30 uur duren. Aanmelden graag via deze e-
mail: suzannepeeters@cgcs.nl.   

Team De Nieuwe Rentmeester

12:00 uur: ontvangst met een broodje
12:30 uur: presenta�e kansenkaart
12:45 uur: reflec�e op kansenkaart in kleine groepen
13:15 uur: plenaire dialoog over de uitkomst
13:45 uur: afronding en napraat
14:30 uur: slui�ng

Met vriendelijke groet, 
Yours sincerely,  
Mei freonlike groetnis,

Suzanne Peeters
Office Manager

+31 (0) 6 23 76 24 52

Aanwezig: maandag t/m donderdag

mailto:suzannepeeters@cgcs.nl
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 commonground-commonsense.eu

 info@commonground-commonsense.eu

Alle e-mail berichten (inclusief bijlagen) van Common Ground Common Sense zijn met grote zorgvuldigheid
samengesteld. Voor mogelijke onjuistheid en/of onvolledigheid van de hierin verstrekte informatie kan Common
Ground Common Sense geen aansprakelijkheid aanvaarden, evenmin kunnen aan de inhoud van dit bericht
(inclusief bijlagen) rechten worden ontleend. De inhoud van dit bericht (inclusief bijlagen) kan vertrouwelijke
informatie bevatten en is uitsluitend bestemd voor de geadresseerde van dit bericht. Indien u niet de beoogde
ontvanger van dit bericht bent, verzoekt Common Ground Common Sense u dit bericht te verwijderen, eventuele
bijlagen niet te openen en wijst Common Ground Common Sense u op de onrechtmatigheid van het gebruiken,
kopiëren of verspreiden van de inhoud van dit bericht (inclusief bijlagen).

https://commonground-commonsense.eu/
https://commonground-commonsense.eu/
mailto:info@commmonground-commonsense.eu
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Verslag bijeenkomsten 15 en 18 juli 2022 met bewoners / bedrijven Veenhuizen 

Programma 

• Introductie en proces (Oeds Westerhof)
• Presentatie (Remco van der Togt)
• Vragen en vervolg (Reind Fokkens)

Oeds Westerhof licht kort het proces toe. In het voorjaar van 2021 heeft De Nieuwe Rentmeester het 
eigendom en daarmee het beheer van een flink aantal panden in Veenhuizen overgedragen gekregen 
van het Rijksvastgoedbedrijf. In het najaar van 2021 heeft De Nieuwe Rentmeester zich aan de 
bewoners en bedrijven van Veenhuizen voorgesteld. In het voorjaar is met bewoners en bedrijven 
gesproken over de toekomst. Dit is door bureau Strootman verwerkt in een serie kaarten. De 
bijeenkomsten van 15 en 18 juli 2022 dienen om te checken of de opmerkingen die eerder zijn 
gemaakt passend zijn verwerkt. De opmerkingen van deze bijeenkomsten worden verwerkt tot een 
finale presentatie die als input voor het ontwikkelplan geldt.  

Het ontwikkelplan wordt in de herfst van 2022 aan bewoners en bedrijven voorgelegd. Het 
ontwikkelplan zal de basis zijn voor de verdere aanpak van de panden en grond die onder het beheer 
van De Nieuwe Rentmeester vallen en is input voor gemeentelijke en provinciale plannen. Het streven 
is zoveel mogelijk afstemming te vinden met voor Veenhuizen relevante documenten als de woonvisie 
van de gemeente Noordenveld.  

Het ontwikkelplan zal zo compleet mogelijk zijn, maar nooit helemaal volledig kunnen zijn. Daarbij 
wordt er gestreefd de verschillende deelplannen die nu zowel door ondernemersvereniging als door 
bewoners en door provincie en gemeente worden ontwikkeld te integreren. Voor sommige 
onderdelen zijn ook in het verleden bruikbare plannen gemaakt, zoals de (fiets-)verbinding met Norg. 
Het is nog een behoorlijke puzzel om dit plaatje compleet te krijgen. 

Binnen de gemeente hanteert De Nieuwe Rentmeester de gebruikelijke volgorde: ambtelijk 
afstemmen, bestuurlijk afstemmen, politiek afstemmen. Een bijeenkomst met en voor de 
gemeenteraad zou daar prima in kunnen passen.  

De reacties van bewoners en bedrijven worden zo goed als mogelijk verwerkt. Dat betekent niet dat 
alle bewoners en bedrijven (moeten) instemmen met datgene wat De Nieuwe Rentmeester 
presenteert. Ieder heeft individueel altijd het recht bezwaar te maken.  

Het is ook van belang te vermelden dat in het ontwikkelingsplan ideeën staan voor het soort verhuur 
in de verschillende (clusters van) gebouwen. Die ideeën bepalen de richting waarin gezocht wordt 
naar huurders. Uiteindelijk is het natuurlijk aan ondernemers of inwoners zelf om te bepalen wat ze 
precies doen.  

De presentatie, zoals die op 15 en 18 juli 2022 is aangeboden, zal worden aangepast aan de 
opmerkingen van beide bijeenkomsten en dan te raadplegen zijn op de website van De Nieuwe 
Rentmeester, samen met dit verslag.  
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Opmerkingen 15 juli 2022 

Als knelpunt wordt benoemd het parkeren bij Veenhuizen. De voorziening bij het museum is goed, 
maar door de ligging worden bezoekers niet verleid de andere toeristisch/recreatieve voorzieningen 
te bezoeken. Routing kan hierbij helpen. Parkeren was ooit ook voorzien bij Bitter & Zoet, de 
parkeerplek daar geldt als (mede hoofd) parkeerplaats. Veel bezoekers weten deze parkeerplaats niet 
goed te vinden. Betere routing zou ook dit probleem kunnen verhelpen.  

De vraag wordt gesteld wat De Nieuwe Rentmeester doet met opbrengsten, bijvoorbeeld uit verhuur 
of zelfs uit verkoop. Verkoop is niet aan de orde, het doel is het erfgoed in samenhang te behouden. 
Alle opbrengsten komen ten goede aan onderhoud en ontwikkeling van het geheel.  

Energie is een belangrijk thema, zeker ook in de huidige situatie. Als idee wordt aangereikt om op de 
parkeerterreinen overkappingen aan te brengen met zonne-energie.  

Voor wat betreft het Derde Gesticht wordt herbouw als idee geopperd. Daarmee ontstaan ruime 
nieuwe woonmogelijkheden, op een aantrekkelijk locatie.  

Voor wat betreft de winkel wordt aangeraden te zoeken naar retail-/zorgcombinaties. In het dorp 
Oostwold zijn daar goeie ervaringen mee. Werken in de winkel is daar een vorm van re-integratie. Een 
combinatie met de verkoop van lokale producten of streekproducten ligt dan voor de hand.  

Het plan voor de lanen vinden de bewoners aantrekkelijk. Maar in het gebied zijn ook tal van 
olifantenpaden. Olifantenpaden zijn routes die niet officieel zijn aangelegd, maar die ontstaan doordat 
mensen ze regelmatig hetzelfde pad nemen. Het is een idee om die olifantenpaden juist ook te gaan 
gebruiken voor wandelingen. Dit vraagt om een uitwerking.   

De hoofdweg wordt in samenspraak tussen een werkgroep en de provincie aangepakt. Speciale 
aandacht vraagt de oversteek van fietsers en wandelaars naar het Fochteloërveen. De suggestie 
wordt gedaan deze voor Maallust te positioneren.  

De bereikbaarheid van het ambachtscluster is een aandachtspunt. De verschillende bedrijven die er 
zijn hebben behoefte aan aanloop. De optelsom van de bedrijven is ook aantrekkelijk voor bezoekers. 
Juist door de routing hier te verbeteren, kan een win-win situatie ontstaan.  

Voor het pand Oude Gracht 2 is veel belangstelling. Er zijn tenminste zes mogelijke initiatieven die er 
onderdak zouden kunnen of willen vinden. Zowel initiatieven van individuele ondernemers als van 
meer collectieve activiteiten worden geopperd. Ondernemers willen hier graag gezamenlijk over 
meedenken.  

Op dit moment zijn er te weinig creatieve initiatieven in Veenhuizen. Toen Peer Group er nog was 
gevestigd en er volop activiteit was van de Design Academy gaf dat toch reuring. Daar zou weer 
meer ruimte voor moeten komen. 

Veenhuizen moet niet alleen gaan over toerisme. Het denken over reizen en vakanties verandert, het 
is te risicovol alleen maar te denken in inkomsten door bezoekers. Woonkwaliteit, zorg, productie zijn 
ook van belang. Een breed aanbod spreidt risico.  

Het thema experiment vraagt veel meer uitwerking. Alternatieve woonvormen, vakantievormen, 
zorgvormen, er is van alles mogelijk, maar dat moet wel worden geconcretiseerd. Ook met het thema 
landbouw is veel te doen.  

De verwachting is dat door de nabije natuurgebieden er in de landbouw van Veenhuizen veel moet 
veranderen. Op het gebied van duurzame landbouw kan, zeker ook in combinatie met de Tuinen van 
Weldadigheid, een interessant perspectief worden gevonden. Dit past ook goed bij de 
duurzaamheidsdoelen zoals die meer en meer worden ingevoerd. Misschien is er ook een combinatie 
mogelijk met zeldzame agrarische dierenrassen, zoals Lakenvelders.  

Het verenigingsleven van Veenhuizen zou wat sterker kunnen worden betrokken bij de planvorming. 
Verenigingen brengen samenhang en levendigheid. Het dorpsleven van Veenhuizen moet een beetje 
opnieuw worden uitgevonden. Kleinschalige recreatiemogelijkheden horen daar bij.  
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Opmerkingen 18 juli 2022 

De bijeenkomst start met een serie vragen en opmerkingen over de precieze positie van De Nieuwe 
Rentmeester in Veenhuizen. De Nieuwe Rentmeester gaat niet over de interne bedrijfsvoering van 
ondernemers. De nieuwe Rentmeester probeert inhoudelijk richting te geven aan (clusters van) 
gebouwen, om zo mogelijke huurders te vinden en verwante activiteiten bij elkaar te brengen. Wat er 
uiteindelijk in de gebouwen wordt gedaan, is aan de individuele huurder. Gesprekken over de 
invulling van gebouwen is communicatie met tweerichtingsverkeer. De Nieuwe Rentmeester neemt 
initiatief, maar huurders kunnen zich ook zelf melden.  

De Nieuwe Rentmeester is niet de precieze opvolger van het ontwikkelingsbedrijf. Een deel van de rol 
– het vinden van invulling van gebouwen en beheer – is hetzelfde. Voor de ruimtelijke ontwikkeling 
van het gebied Veenhuizen is de rol beperkter, de Nieuwe Rentmeester gaat vooral over de 
ontwikkeling van de eigen gebouwen en doet suggesties voor de openbare ruimte aan gemeente en 
provincie, maar de planontwikkeling daarvoor ligt bij de overheden. Wel is er regelmatig overleg ter 
afstemming.  

In de voorjaarsbijeenkomst is aangegeven dat het ontwikkelingsplan voor de zomer klaar zou liggen. 
Besloten is daar een tussenstap in te lassen, om er zeker van te zijn dat de richting klopt en er een 
uitwerking wordt gemaakt waarin zowel bewoners, bedrijven als overheden vertrouwen kunnen 
hebben. Deze keuze voor een tussenstap en daarmee vertraging van het ontwikkelplan, had naar de 
mening van aanwezigen beter moeten worden gecommuniceerd.  

In de bijeenkomst wordt uitgebreid stilgestaan bij het participatieproces. Bewoners en bedrijven 
willen graag gekend worden, ook in stappen die te maken hebben met deelgebieden. Tegelijkertijd is 
het voor De Nieuwe Rentmeester onmogelijk elke stap met iedereen te bespreken. Om die reden zijn 
de halfjaarlijkse bijeenkomsten waar een samenvatting wordt gepresenteerd van alles wat er speelt. 
Tussendoor zijn met (groepen) huurders besprekingen over specifieke onderdelen. Daarbij geldt 
tweerichtingsverkeer. De Nieuwe Rentmeester komt naar de huurders, maar de huurders kunnen ook 
zelf komen. De mate van tevredenheid hierover verschilt per deelnemer aan de bijeenkomst.  

Er wordt gevraagd of De Nieuwe Rentmeester het eigendom heeft overgenomen. Dat is deels het 
geval, De Nieuwe Rentmeester heeft de schuren aangekocht, de huidige bewoners blijven op de 
boerderij.  

Het uitgangspunt is dat De Nieuwe Rentmeester geen bezit verkoopt. In sommige gevallen zou het 
wel mogelijk moeten zijn om kleine tussenstukken bos of land die in pacht zijn bij eigenaren van 
woningen over te dragen. In Veenhuizen zijn er redelijk veel van deze stukken grond, maar lang niet 
allemaal zijn deze in bezit van De Nieuwe Rentmeester, maar bijvoorbeeld van provincie of 
Staatsbosbeheer. Dit thema verdient aandacht in het beleid.  

De signing/routing van Veenhuizen kan aanzienlijk beter. Deze is nu erg onduidelijk. Hier moet een 
bewegwijzeringsplan voor worden gemaakt, daarbij denkend vanuit de bezoekers. Het is wijs daarbij 
aan te sluiten bij algemeen geldende signing, zoals dat ook (inter-)nationaal gebruikelijk is. Een 
verwijzing naar organisaties en hun namen is niet voldoende. 

De verbindingen in het dorp kunnen beter. De suggestie wordt gedaan om het Tweede Gesticht en 
Maallust met elkaar te verbinden door een smalspoor. Als alternatieven worden een elektrische 
pendelbus, een ouderwetse paardentram of riksja’s genoemd. Dit vraagt uitwerking.  

Het idee wordt geopperd om de verbinding tussen beide gebieden te versterken door halverwege 
een publieksfunctie toe te voegen. Zo wordt automatisch een brug geslagen. Mogelijkerwijs kan in de 
wagenloods hiervoor wat worden ontwikkeld.   

Het versterken van Veenhuizen door het toevoegen van woningen blijkt een goed idee. Dit kan de 
draagkracht vergroten en ook een oplossing bieden voor jongeren- en ouderenhuisvesting. Het idee 
om de locaties van de voormalige boerderijen hiervoor te gebruiken is zo gek nog niet, aldus 
verschillende aanwezigen. Deze locaties zijn niet in eigendom van dNR, maar dNR kan de suggestie 
wel meegeven aan de gemeente Noordenveld.  
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Ook wordt het idee naar voren gebracht om het Derde Gesticht te herbouwen en bijvoorbeeld in te 
richten voor seniorenhuisvesting (zgn.: Knarrenhof) of voor senioren en jongeren samen.  

De inzet van het Derde Gesticht voor camperplek of camping wordt ook als mogelijkheid gezien. Wel 
kan hier een belangenconflict optreden tussen dorpsbewoners en toerisme. Dit is een 
aandachtspunt.  

Voor Veenhuizen is geen overall plan voor toerisme of een toeristische visie. Dit terwijl het gebied, 
zeker met het Fochteloërveen erbij, wel een toeristisch knooppunt kan zijn. Dit onderwerp vraagt om 
verdieping / afstemming met belanghouders.  

Het is idee van een supermarkt wordt gewaardeerd, maar er zijn vraagtekens bij de exploitatie. Naar 
voorbeeld in andere dorpen, zoals Sauwerd, zou een winkel wel mogelijk zijn met inzet van 
vrijwilligers en/of mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt. (Referentie: 
http://ditissauwerd.nl/ontmoeten/de-dorpswinkel). Het idee om dit in de buurt van Maallust te doen, 
wordt niet zo goed gevonden. Oude Gracht 2 zou hier – bijvoorbeeld in combinatie met het 
Toeristisch Informatiepunt – heel erg geschikt voor kunnen zijn.  

Ook op het terrein achter Oude Gracht 2 is ruimte voor bebouwing. In het verleden is hier al eens een 
MFA op bedacht. Deze locatie moet sowieso bij de planvorming betrokken worden. De Stichting WIN 
(https://www.welzijninnoordenveld.nl/_) zou ook een rol kunnen spelen. Een supermarkt nabij een 
horeca(plein) is minder geschikt. Hier zijn altijd conflicterende verkeersstromen en parkeerdruk. 




